
Vonyarcvashegy Nagyközség 
  Önkormányzata Képviselő-testülete 
8314 Vonyarcvashegy, Kossuth L. u. 42. 
    Tel.: 83/348-033, Fax: 83/548-021 

 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
2017. október 26-án 16.00 órai kezdettel megtartott soros üléséről. 

 
Az ülés helye: Vonyarcvashegyi Közös Önkormányzati Hivatal 

tanácsterme 
 Vonyarcvashegy, Kossuth L. u. 42. 
  
Jelen voltak: Péter Károly polgármester 
 Bertalanné dr. Gallé Vera jegyző (tanácskozási joggal) 
  
 Biró Ferenc 

Major Lajos 
Molnár Ferenc 
Pali Róbert 
Szakály János 
Zsinkó Lajos képviselők 
 
Hivatal részéről 3 fő 
Horváth Tamás Tourinform iroda vezető 
Balogh Rudolf Polgárőr Egyesület elnöke 
 

 Papp Alexandra jegyzőkönyvvezető 
  
Az ülés befejezésének időpontja: 17 óra 40 perc. 
 
Péter Károly polgármester köszöntötte a megjelent képviselőket, 
jegyzőasszonyt. Megállapította, hogy a megválasztott 7 fő képviselőből 6 fő 
jelen van, egy képviselő jelezte késését, így az ülést határozatképesnek 
nyilvánította és megnyitotta. A meghívót írásban megkapták a képviselők. Az 
abban szereplő napirendi pontok kiegészítésére tett javaslatot. 
Felvételre javasolta az alábbi napirendi pontot: 

- A 34/2017 (III.30.) sz. képviselő-testületi határozat módosítása 
Javasolta, hogy elnök úr jelenlétére tekintettel a Polgárőr Egyesület kérelmét 
tárgyalják elsőként.  
Megkérdezte hozzászólás, javaslat a napirendi pontokra vonatkozóan van-e. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a módosításokkal értelmezett 
napirendi pontok elfogadását tette fel szavazásra. Szavazás után megállapította, 



hogy azzal a jelenlévők egyhangúlag egyetértettek az alábbiak szerint, 
alakszerű határozat mellőzésével: 
 
Napirend előtt: 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés között tett 
fontosabb polgármesteri intézkedésekről 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Napirendi pontok: 
1. Támogatási kérelem elbírálása (Polgárőr Egyesület) 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
2. Helyi adókról szóló 20/2016 (XI.25.) önkormányzati rendelet felülvizsgálata, 
telekadó bevezetése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
3. A szociális tüzelőanyag támogatás helyi szabályairól szóló önkormányzati 
rendelet megalkotása 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
4. A település és a strand 2017. évi szezonális működésének értékelése  
Előterjesztő:  Péter Károly polgármester 
Előterjesztésért felelős: Major Lajos községgazda 
 
5. 2017. évi turisztikai szezon átfogó értékelése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
Előterjesztésért felelős: Illésné Major Julianna intézményvezető (felkérésre) 
                   Horváth Tamás Tourinform Iroda vezetője (felkérésre) 
 
6. Tóvölgyi László sétány elnevezése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
7. Vonyarcvashegy Nagyközség Környezetvédelmi Program felülvizsgálatának 
kezdeményezése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
8. Fiókgyógyszertár bérleti szerződésének meghosszabbítása 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
9. Elővásárlási jogról lemondás (911/14/A hrsz) 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
10. Javaslat jutalom kifizetésére 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 

 
11. Javaslat a polgármester 2017. évi jutalmazására 
Előterjesztő: Molnár Ferenc PB elnök 



12. A 34/2017 (III.30.) sz. képviselő-testületi határozat módosítása 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
 
Napirend előtt: 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy az írásos jelentés a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról kiküldésre került. Beszámolt a két ülés között tett 
fontosabb tárgyalásokról, intézkedésekről.  
Megkérdezte, hogy egyéb kérdés, észrevétel van-e.  Hozzászólásra nem 
jelentkezett senki, így a napirend előtti beszámoló elfogadására tett javaslatot. 
Szavazás után megállapította, hogy azzal a jelenlévők 6 igen szavazattal, 
egyhangúlag egyetértettek alakszerű határozat mellőzésével, majd rátértek a 
napirendi pontok tárgyalására. 
 
 
Napirendi pontok: 
 
1. Támogatási kérelem elbírálása (Polgárőr Egyesület) 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester köszöntötte Balogh Rudolf elnök urat. Elmondta, 
hogy a témát a Pénzügyi Bizottság tárgyalta, így átadta a szót Major Lajos 
képviselőnek, a Pénzügyi Bizottság tagjának. 
 
Major Lajos képviselő elmondta, hogy az egyesület a tevékenységét 
lelkiismeretesen végzi, és annak érdekében, hogy a munkájuk folyamatosan 
biztosítva legyen a bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal 
elfogadásra javasolta. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy támogatja a bizottság javaslatát, és 
megköszönte az egyesületnek a kitartó munkát. 
Megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e valaki nyilatkozni. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati javaslat elfogadását tette 
fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy azzal a jelenlévők 6 igen 
szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a következő határozatot: 
 

130/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 
„Támogatási kérelem elbírálása (Polgárőr Egyesület)” tárgyú előterjesztést 
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az 

önkormányzat 2017. évi költségvetésében az általános tartalék terhére a 

Polgárőr Egyesület (székhely: 8314 Vonyarcvashegy, Kossuth Lajos u. 



42., képviseli: Balogh Rudolf elnök, adószám: 18957907-1-20) részére 

működési költségekre 300.000,- Ft, azaz háromszázezer forint támogatást 

biztosít. 

 
2. Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete felkéri 

a polgármestert, hogy a támogatott szervezet részére a pénzeszköz 

átadásáról szóló megállapodással kapcsolatos intézkedéseket tegye meg. 

 
Határidő: 2017. december 31.  
Felelős:  Péter Károly polgármester 
 
Balogh Rudolf elnök megköszönte a támogatást és rövid tájékoztatást adott 
munkájukról, valamint a támogatási igényük okáról. A képviselő-testületnek 
további jó munkát kívánt és távozott az ülésről. 
 

(Molnár Ferenc képviselő 16.20 órakor megérkezett.) 
 
 

2. Helyi adókról szóló 20/2016 (XI.25.) önkormányzati rendelet 
felülvizsgálata, telekadó bevezetése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a témát a Pénzügyi Bizottság 
tárgyalta, így átadta a szót Molnár Ferenc képviselőnek, a Pénzügyi Bizottság 
elnökének. 
 
Molnár Ferenc PB elnök elmondta, hogy több oldalról is próbálták értelmezni, 
megközelíteni az adó bevezetésének létjogosultságát. A bizottság az új adónem 
bevezetését 3 igen szavazattal elfogadásra javasolta azzal, hogy amennyiben az 
adóügyi ügyintézők munkájának megkönnyítése érdekében a határidőt 
módosítani kell, akkor tárgyalják újra a témát. 
 
Biró Ferenc képviselő javasolta, hogy mielőtt véglegesítik, mindenképp 
tárgyalják újra. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy ez egy első fordulós anyag, 
novemberben újra a képviselő-testület elé fog kerülni. Kérte, hogy ha időközben 
valakinek javaslata van, azt hozza be a hivatalba. A céljuk, hogy a rendelet 
kivitelezhető legyen. 
Megkérdezte, a napirendre vonatkozóan kíván-e valaki nyilatkozni. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így az első fordulós anyag elfogadását 
tette fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy arra 6 igen és 1 
tartózkodás szavazat érkezett, így az anyag elfogadásra került alakszerű 
határozat mellőzésével. 
 
 



 
3. A szociális tüzelőanyag támogatás helyi szabályairól szóló önkormányzati 
rendelet megalkotása 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a képviselő-testület jóváhagyta a 
pályázat benyújtását. Meg is nyerték, 120 m3 vásárlására kaptak lehetőséget, ezt 
tudják kiosztani a rászorulók részére. Hozzátette, hogy bízik benne, hogy ez 
megkönnyíti a rászorulóknak a téli hidegek átvészelését. 
 
Pali Róbert képviselő hozzátette, hogy a tavasszal szó volt arról, hogy ennél 
talán többet is ki tudnának osztani, ha az önkormányzat által kivágott fákból 
származó fát is eljuttatnák a rászoruló családok részére. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a kivágott fák a helyi közmunka 
programban dolgozók között lettek szétosztva, szintén rászorultsági alapon. 
Hozzátette, hogy ezek fűtőértéke nem jó. 
 
Major Lajos képviselő pontosításul elmondta, hogy a kivágott fákból az 
értékesíthető rész értékesítésre került és csak a nyesedék került kiosztásra. A 
közeljövőben fa kivágást nem terveztek, csak visszametszést, tehát csak 
nyesedék fog keletkezni, aminek szintén nincs fűtőértéke, de ha valaki fogadja 
szívesen odaviszik, egyébként darálásra kerül. 
 
Péter Károly polgármester megkérdezte, a napirendre vonatkozóan kíván-e 
valaki nyilatkozni. Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a rendelet tervezet 
elfogadását tette fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy azzal a 
jelenlévők 7 igen szavazattal, egyhangúlag egyetértettek, és megalkották 
 

Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
15/2017. (X.27.) önkormányzati rendeletét 

a szociális célú tüzelőanyag támogatás helyi szabályairól 
 

(A rendelet elfogadott, aláírt és kihirdetett szövege a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 

 
 

4. A település és a strand 2017. évi szezonális működésének értékelése  
Előterjesztő:  Péter Károly polgármester 
Előterjesztésért felelős: Major Lajos községgazda 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a témát a Pénzügyi Bizottság 
tárgyalta, így átadta a szót Molnár Ferenc képviselőnek, a Pénzügyi Bizottság 
elnökének. 
 
Molnár Ferenc PB elnök elmondta, hogy a beszámoló kapcsán felmerültek azok 
a nehézségek, melyek a dolgozók foglalkoztatását jellemezték. Nehéz a rövid 



strandi időszakra megfelelő embert találni. Javasolták, hogy emeljenek a 
béreken, így hátha csalogatóbb lesz az álláskeresők számára.  
Hozzátette, hogy a strand fejlesztése is fontos, azonban arra kell törekedniük, 
hogy megtalálják a megfelelő pályázatokat és abba át tudják emelni a 
költségeket. 
A gépkocsi vásárlás lehetőségével még az idén foglalkozzanak, nézzék meg, 
hogy az idei többletbevételből ezt meg tudják-e oldani. A munkához biztosítani 
kell a megfelelő járműveket, fontossági alapon legyen előkészítve ezek 
beszerzése. 
 
Major Lajos képviselő elmondta, hogy időszerű lenne az autó cseréje, mert már 
olyan hibák jönnek elő, amik javítása komoly összeg.  
 
Szakály János képviselő javasolta, hogy azt is nézzék meg, hogy érdemes-e 
felújítani az autót. Ha az autó helyben közlekedik, akkor elképzelhető, hogy 
elég felújítani és nem érdemes új autót vásárolni. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy valószínűleg jövőre is nagy 
problémát fog okozni a megfelelő személyzet alkalmazása. A strand jól üzemel, 
reméli így lesz a jövőben is, viszont a 2018. évi költségvetés tervezésekor a 
bérezést át kell gondolniuk. 
A strand fejlesztésével kapcsolatban elmondta, hogy gondolkozzanak rajt, 
készítsék elő, hogy ha megjelenik egy pályázat, akkor már kész terveik 
legyenek. 
 
Biró Ferenc képviselő megjegyezte, hogy szóba került az is, hogy a túlórákat 
kifizetik. A nyári időszakban többször előfordul, hogy a keletkező túlórát a 
dolgozó lecsúsztatja, ami viszont az emberhiány miatt szintén gondot okoz. Így 
csak a szabadságot tudnák kivenni.  
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy készítenek egy kalkulációt úgy is, 
hogy a túlórát figyelembe veszik, illetve ha béremeléssel számolnak. 
Munkaértekezleten megbeszélnék részleteiben. 
Megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e valaki nyilatkozni. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati javaslat elfogadását tette 
fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy azzal a jelenlévők 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a következő határozatot: 
 

131/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta „A település és a strand 2017. évi szezonális működésének 

értékelése” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
megtárgyalta és az előterjesztés mellékletét képező írásos, szakmai 



beszámolóban foglaltak alapján elfogadta a település és a strand 2017. évi 
szezonális működésének értékeléséről készült beszámolót.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Péter Károly polgármester 
 
 
5. 2017. évi turisztikai szezon átfogó értékelése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
Előterjesztésért felelős: Illésné Major Julianna intézményvezető (felkérésre) 
                   Horváth Tamás Tourinform Iroda vezetője (felkérésre) 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a napirendi pont két alpontból áll, a 
Turisztikai Egyesület és a Művelődési Ház beszámolójából. Ezek az előző 
napirendi ponttal kiegészülve alkotnak egy egészet.  
A Tourinform beszámolójából kitűnik, hogy a Balaton ismét fénykorát éli, 
jelentős bevételre tudnak szert tenni a vendéglátásban részt vevők. A belföldi 
turizmus egy bizonyos ideig még tovább fokozódik, de várhatóan hamarosan 
eléri a csúcspontját, így nyitni kell más irányba is.  
Az is látszik, hogy a bér kérdés itt is jelentkezni fog, hiszen a nyári időszakban 
ide is nehéz megfelelő embert találni.  
 
A Művelődési Ház már elkezdte a jövő évi programok szervezését, amikre már 
most biztosítani kell a fedezetet. Hozzátette, hogy meg kell nézni, hogy milyen 
újítást tudnak hozni a településre, erre várja a javaslatokat.  
Javasolta, hogy a nyomtatott sajtóban történő megjelenésre ismét készítsenek 
egy ütemtervet, hiszen sok az ajánlat, a lehetőség, viszont meg kell nézni, hogy 
mi az, ami valóban célba is ér. 
Megjegyezte, hogy a meglévő programok megőrzése fontos. Vannak olyan 
programok, amelyek kisebb népszerűségnek örvendenek, de ezeket is fontos 
megtartani, hiszen hagyományőrző jelentőségűek. 
A mozi üzemeltetője jelezte, hogy a téli időszakban egy-egy hétvégén szívesen 
tartana vetítést a Művelődési Házban. Jó ötletnek tartja, ki kell próbálni, hogy 
lesz-e rá igény. 
Hozzátette, hogy a programokra a képviselő-testület által biztosított összeg 
elég, de tudja, hogy ha többet biztosítanának, azt is hasznosan el lehetne 
költeni. 
 
Szakály János képviselő megkérdezte, hogy a Kisfaludy Szállásfejlesztési 
Konstrukciót a Telenkó üdülőre nem-e lehetne megpályázni. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a Telenkó egy nem működő 
szálláshely, szerinte arra nem lehet pályázni, de utána néznek. Korábban is volt 
hasonló pályázat, de csak azok pályázhattak, akiknek működési engedélyük 
van, illetve kikötés volt, hogy 8 hónapon keresztül nyitva kell tartani, így a 
balatoni szálláshelyek nem is nagyon pályáztak.  



 
Horváth Tamás Tourinform irodavezető elmondta, hogy utána néznek. Amikor 
működött a Telenkó, akkor ifjúsági szálláshely kategóriában nagyon népszerű 
volt, hiszen anélkül le tudták vinni a gyerekeket a strandra, hogy nagy 
forgalmú utat kellett volna érinteniük. Véleménye szerint igény most is lenne 
rá. 
 
Pali Róbert képviselő elmondta, hogy mindenképp munkamegbeszélést 
javasol, hiszen szükség van a fejlesztésekre, további attrakciók kigondolására. 
 
Molnár Ferenc PB elnök felhívta a figyelmet arra, hogy az alap kiindulási 
pontjuk mindig a költségvetés teherbíró képessége. Olyan programok kellenek, 
amelyek bevételt is generálnak, viszont elképzelhető, hogy azok majd nem 
lesznek ennyire népszerűek. A bővítéshez ezt is figyelembe kell venni és a 
korábbi tapasztalatok alapján a költségvetés nem bír el többet, különben nem 
jut az egyéb feladatokra. Ez egy összetett dolog, de véleménye szerint a 
programok miatt nem vehetik el más területekről a pénzt. 
 
Szakály János képviselő jelezte, hogy a településen az elsődleges probléma az 
utak minősége, erre kell fordítani. A strandon a szórakoztatást a vállalkozók 
biztosítják. Amióta a strand este is nyitva van, sorban zárnak be a vendéglők a 
településen. 
 
Biró Ferenc képviselő megjegyezte, hogy támogatja azt a felvetést, hogy a 
strand ne szórakoztató központ legyen. 
 
Horváth Tamás Tourinform iroda vezető elmondta, hogy a településre érkezők 
a 13-14 fesztiválnapon kívül is történést keresnek a településen. Ezt a strandon 
találják meg. Véleménye szerint egyszerűbb ezt támogatni, mint önálló 
rendezvényt létrehozni. 
Hozzátette, hogy a beszámoló nem tartalmaz mindent, vannak olyan 
felméréseik, kérdőíveik, melyeket érdemes lenne egy munkaértekezleten 
végignézni. Vannak közte jó ötletek, amiket szerinte hasznosítani lehetne.  
Javasolta, hogy próbálják a sport rendezvényeket visszaállítani a településen. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy mindenképp tartani fognak egy 
munkamegbeszélést a témában. 
Megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e valaki nyilatkozni. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati javaslat elfogadását tette 
fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy azzal a jelenlévők 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a következő határozatot: 
 

132/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta a „2017. évi turisztikai szezon átfogó értékelése” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 



 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
megtárgyalta és az előterjesztés mellékletét képező írásos, szakmai 
beszámolókban foglaltak alapján elfogadta a 2017. évi turisztikai szezon átfogó 
értékeléséről készült beszámolókat.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Péter Károly polgármester 
 
Molnár Ferenc PB elnök megjegyezte, hogy a munkaértekezlet előtt kapják meg 
a Tamás által említett véleményeket, hogy legyen idejük értelmezni azokat, 
felkészülni a megbeszélésre. 
 
 
6. Tóvölgyi László sétány elnevezése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy az előterjesztés a képviselő-testület 
javaslatára készült. Tóvölgyi atyát mindenki ismerte, véleménye szerint ez 
méltó elismerése lenne az ő munkásságának. 
 
Molnár Ferenc PB elnök hozzátette, hogy ha egy ilyen gesztust gyakorolnak az 
atyával szemben, akkor azt ízléses formában és a megfelelő helyen tegyék, egy 
színvonalas dolog jöjjön ki belőle. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a skicceket, elképzeléseket több 
helyről is bekérik. A cél az, hogy ízléses legyen. A tervek mindenképp a 
képviselő-testület elé fognak kerülni. 
Megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e valaki nyilatkozni. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati javaslat elfogadását tette 
fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy azzal a jelenlévők 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a következő határozatot: 
 

133/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta a „Tóvölgyi László sétány elnevezése” című előterjesztést és az 
alábbi határozatot hozza: 
 
1. Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

Vonyarcvashegy 018 hrsz-ú ingatlanon meglévő, a Szent Mihály 
kápolnához vezető sétányt Tóvölgyi Lászlóról nevezi el. Egyben 
elhatározza, hogy a településen 1981-2004-ig szolgálatot teljesítő 
lelkésznek a sétány mentén emléktáblát állít. 

 
2. Az emléktábla felállításának költségvetési fedezetét az önkormányzat 

2018. évi költségvetésének terhére biztosítja. 



 
Határidő:   az emléktábla felállítására: 2018. május 30. 
Felelős:       Péter Károly polgármester 
 
 
7. Vonyarcvashegy Nagyközség Környezetvédelmi Program 
felülvizsgálatának kezdeményezése 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a környezetvédelmi program 
sokszor egy-egy pályázat elmaradhatatlan része. 2010-ben került 
felülvizsgálatra, így időszerű lenne megújítani. A kapott árajánlat véleménye 
szerint elfogadható, javasolta, hogy indítsák meg a felülvizsgálatot. 
 
Molnár Ferenc PB elnök hozzátette, hogy az előző felülvizsgálatot is ők 
készítették, ismerik a település adottságait, így véleménye szerint jó kezekben 
lesz a feladat. Javasolta, hogy bruttó 500.000,- Ft-ot biztosítsanak a feladat 
elvégzésére. 
 
Péter Károly polgármester megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e 
valaki nyilatkozni. Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati 
javaslat elfogadását tette fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy 
azzal a jelenlévők 7 igen szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a 
következő határozatot: 
 

134/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
„Vonyarcvashegy Nagyközség Környezetvédelmi Program 
felülvizsgálatának kezdeményezése” című előterjesztést megtárgyalta és az 
alábbi határozatot hozza: 
 

1. Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
elhatározza Vonyarcvashegy Nagyközség Környezetvédelmi 
Programjának felülvizsgálatát, aktualizálását, melynek fedezetét, bruttó 
500.000,- Ft-ot az önkormányzat 2017. évi költségvetésének általános 
tartaléka terhére biztosítja.  
 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a fent meghatározott 
fedezetnek az önkormányzat 2017. évi költségvetésében történő 
átvezetéséről gondoskodjon, illetve felhatalmazza, hogy a 
Környezetvédelmi Program elkészítéséhez, elfogadásához szükséges 
intézkedéseket tegye meg.   

 
Határidő:  folyamatos 
Felelős:  Péter Károly polgármester 
 



8. Fiókgyógyszertár bérleti szerződésének meghosszabbítása 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy bár van negatív visszhang a 
gyógyszertár nyitvatartásával és raktárkészletével kapcsolatban, de ettől 
függetlenül jó, hogy van a településen, a jövőben is meg kell tartaniuk. 
Hozzátette, hogy a hivatal felújítása érinti őket is, így javasolta, hogy erről 
kapjanak tájékoztatást, hiszen a munkálatok befolyásolni fogják a 
működésüket. 
 
Molnár Ferenc PB elnök megjegyezte, hogy a kivitelező meg tudja oldani, hogy 
a bejárat használható legyen, így csak esztétikai hátrány éri a gyógyszertárat, de 
ettől függetlenül mindenképp kapjanak tájékoztatást a tervezett munkálatokról. 
 
Bertalanné dr. Gallé Vera jegyző hozzátette, hogy a mellékelt szerződés 
tervezetben szereplő mérőóra számokat mindenképp pontosítani kell, ezzel 
együtt fogadják el a tervezetet. 
 
Péter Károly polgármester megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e 
valaki nyilatkozni. Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati 
javaslat elfogadását tette fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy 
azzal a jelenlévők 7 igen szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a 
következő határozatot: 
 

135/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 
„Fiókgyógyszertár bérleti szerződésének meghosszabbítása” tárgyú 
előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
hozzájárul ahhoz, hogy a Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata, 
mint bérbeadó, és a NOVA Gyógyszertárak Kereskedelmi Zrt. (székhely: 
Budapest, Bláthy Ottó u. 9.), mint bérlő között 2012. június 1. napjától 
hatályos helyiség bérleti szerződés a bérlő jogutódjával, a BENU Két 
Oroszlán Gyógyszertár Kft-vel (székhely: Budapest, Bláthy Ottó u. 9., 
képviseli: Kőhegyi Péter ügyvezető) meghosszabbításra kerüljön 2022. 
december 31. napjáig, azzal a kiegészítéssel, hogy a szerződésben a 
mérőóra számok kerüljenek pontosításra.  
 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a hozott döntésről 
kérelmezőt a határozat-kivonat megküldésével tájékoztassa, és 
felhatalmazza a módosított helyiség bérleti szerződés aláírására.  

 
Határidő: 2017. december 31.  
Felelős: Péter Károly polgármester 
 



9. Elővásárlási jogról lemondás (911/14/A hrsz) 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy az előterjesztést megkapták, 
valójában a tulajdoni viszonyok rendezése a cél. 
Megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e valaki nyilatkozni. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati javaslat elfogadását tette 
fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy azzal a jelenlévők 7 igen 
szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a következő határozatot: 
 

136/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta „Elővásárlási jogról való lemondás (911/14/A)” című 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta. 
 

1. Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata a SZEKBEN Kft (8360 
Keszthely, Bessenyei György u. 32., adószám: 14973655-1-20, képviseli: 
Benedek Norbert ügyvezető) tulajdonában lévő Vonyarcvashegy, 
911/14/A hrsz-ú „üzletház” megnevezésű, 41 m2 nagyságú önálló 
felépítmény ingatlan ½ tulajdoni részére vonatkozó elővásárlási jogával 
nem kíván élni, elővásárlási jogáról lemond. 
 

2. A Képviselő-testülete jelen elővásárlási jogról elmondó nyilatkozatát a 
kézhez kapott kérelemben szereplő 6.000.000,-Ft, azaz hatmillió forint 
vételár ismerete mellett tette meg.   

 
3. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy kérelmezőt a hozott 

döntésről tájékoztassa, valamint felkéri, hogy a földterület-bérleti 
szerződést – a 41 m2 nagyságú felépítmény, valamint a felépítményhez 
tartozó 147 m2 nagyságú kerthelyiség  vonatkozásában - az új 
tulajdonossal a tulajdoni aránynak megfelelően a földhivatali bejegyzést 
követően kösse meg.  

 
Határidő: határozat közlésére 2017. november 15. 
Felelős: Péter Károly polgármester 
 
 
10. Javaslat jutalom kifizetésére 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a témát a Pénzügyi Bizottság 
tárgyalta, így átadta a szót Molnár Ferenc képviselőnek, a Pénzügyi Bizottság 
elnökének. 
 



Molnár Ferenc PB elnök elmondta, hogy munkamegbeszélésen már döntöttek a 
kifizetésről, most határozatban et a döntést erősítik meg. A bizottság 3 igen 
szavazattal javasolta a határozati javaslat elfogadását. 
 
Zsinkó Lajos alpolgármester elmondta, hogy a konyha esetében egy belső 
vizsgálat kezdődik, így azt javasolta, hogy az ellenőrzés eredményéig ne 
osszanak ki a konyhai dolgozóknak jutalmat. 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a konyha belső ellenőrzésének 
eredménye november végére vérható. Hozzátette, hogy a Magyar 
Államkincstár javaslatára indítottak el egy belső ellenőrzést. 
 
Molnár Ferenc PB elnök hozzátette, hogy a költségvetésben már döntöttek a 
keretösszeg átadásáról, így a kifizetést a társulás tudja visszatartani. 
 
Péter Károly polgármester megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e 
valaki nyilatkozni. Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati 
javaslat elfogadását tette fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy 
azzal a jelenlévők 7 igen szavazattal, egyhangúlag egyetértettek és meghozták a 
következő határozatot: 
 

137/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a „Javaslat 

jutalom kifizetésére” tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete az 
önkormányzat 2017. évi költségvetéséről szóló 2/2017. (II. 24.) 
önkormányzati rendelet módosításáról szóló 13/2017. (IX. 29.) 
önkormányzati rendeletben szereplő normatív jutalom előirányzat teljes 
összegének kifizetését engedélyezi. A jutalomkeret felosztásáról az 
előterjesztésben felsorolt szempontokat figyelembe véve a polgármester, 
az intézmények esetében az intézményvezetők a polgármester 
egyetértésével döntenek.   

 
Határidő: 2017. november 30.  
Felelős: Péter Károly polgármester 
 

 
11. Javaslat a polgármester 2017. évi jutalmazására 
Előterjesztő: Molnár Ferenc PB elnök 
 
Molnár Ferenc PB elnök elmondta, hogy a munkamegbeszélésen erről is elvi 
döntés született. A bizottsági döntésnek megfelelően a képviselő-testület 
megerősítése kell. A bizottság a határozati javaslatot 3 igen szavazattal 
elfogadásra javasolta.  



Megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e valaki nyilatkozni. 
Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati javaslat elfogadását tette 
fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy arra 6 igen és 1 tartózkodás 
szavazat érkezett, így meghozták a következő határozatot: 
 

138/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a „Javaslat a 

polgármester 2017. évi jutalmazására” tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az 
alábbi határozatot hozza: 
 

1. Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 
Pénzügyi Bizottság javaslatára Péter Károly polgármestert az elmúlt 
időszakban végzett eredményes munkája elismeréséül egy havi 
illetményének összegével megegyező jutalomban részesíti.  

2. A képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a jutalom fedezetének 
átvezetéséről az önkormányzat 2017. évi költségvetésének soron 
következő módosításakor gondoskodjon.  

 
Határidő: 2017. december 31. 
Felelős: Bertalanné dr. Gallé Vera jegyző 
 
Zsinkó Lajos alpolgármester elmondta, hogy a döntést már nem befolyásolja, 
de elgondolkodtatásul mégis szeretné elmondani, hogy a polgármester úr 7 éve 
polgármester és ez alatt az idő alatt most sikerült neki összesen 2,5 havi 
jutalmat adni. Az a kérdés merül fel benne, hogy mi lehet vele a baj?! A 
munkáját lelkiismeretesen végzi, a település érdekeit képviseli, időt, energiát 
nem sajnálva. 
A jutalomnak az elvégzett munkát kellene tükrözni, nem érti, hogy miért 
rosszabb a mostani polgármester, mint elődje. Abban az időben csak állt a 
település, nem volt igazán fejlődés, mégis minden negyed évben kapott 
jutalmat a polgármester. Ezzel szemben most folyamatos fejlődés van, mégsem 
felel meg a polgármester munkája?! 
 
Szakály János képviselő elmondta, hogy hirtelen nem szabad nagyot emelni, 
tavaly fél havit kapott, most a dupláját, egy havit. Jövőre megint lehet duplázni, 
hogy 2 havi legyen. 
 
Zsinkó Lajos alpolgármester elmondta, hogy ő csak azt nem érti, hogy mivel 
rosszabb a mostani polgármester, mint elődje, hogy 7 év alatt, csak ennyi 
jutalmat érdemelt.  
 
Szakály János képviselő elmondta, hogy ő azt sem érti, hogy alpolgármestert 
miért nem lehetett annyi ideig megválasztani. A képviselő-testületnek fel kell 
venni azt az irányt, hogy együtt húzzanak, mert eddig nem volt egyetértés 
közöttük. Ezt meg kell szüntetni. Hozzátette, hogy a polgármester úr sokat 
dolgozik a településért, ezt a jövőben valóban díjazni kell. 



 
Molnár Ferenc PB elnök megjegyezte, hogy ez a beszélgetés nem a képviselő-
testületi ülés kereteibe tartozik, kérte, hogy az ülés után folytassák. 
 
 
12. A 34/2017 (III.30.) sz. képviselő-testületi határozat módosítása 
Előterjesztő: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester elmondta, hogy a képviselő-testület már korábban 
döntött az érintett utak kisajátításáról, ehhez még egy helyrajzi számot kell 
felvenni.  
 
Molnár Ferenc PB elnök hozzátette, hogy ha ez út, akkor az nem vitás, 
Hegedűs úr is elmondta, hogy az út kisajátításának semmi akadálya nincs. 
 
Biró Ferenc képviselő felhívta a figyelmet arra, hogy kisajátítás után az 
önkormányzat feladata lesz az aszfaltozás, és a síkosság mentesítés is. 
 
Péter Károly polgármester megkérdezte a napirendre vonatkozóan kíván-e 
valaki nyilatkozni. Hozzászólásra nem jelentkezett senki, így a határozati 
javaslat elfogadását tette fel szavazásra. Szavazás után megállapította, hogy 
arra 6 igen és 1 tartózkodás szavazat érkezett, így meghozták a következő 
határozatot: 
 

139/2017. (X.26.) számú Képviselő-testületi határozat: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta „34/2017. (III. 30.) számú Képviselő-testületi határozat 

módosítása” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
Vonyarcvashegy Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a 34/2017. 
(III. 30.) számú képviselő-testületi határozatának 1. pontját módosítja akként, 
hogy a helyrajzi számok felsorolását kiegészíti a 2005/9 hrsz-ú ingatlannal.   A 
jelen módosítás a 34/2017. (III.30.) számú képviselő-testületi határozat egyéb 
rendelkezéseit nem érinti.  
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Péter Károly polgármester 
 
Péter Károly polgármester megkérdezte, egyéb kiegészítés napirenden kívül 
van-e. Hozzászólásra nem jelentkezett senki, a jegyző törvényességi észrevételt 
nem tett, így megköszönte a testületnek a munkát és az ülést bezárta.  
 

K.m.f. 
 
 Bertalanné dr. Gallé Vera                                      Péter Károly 
                   jegyző                                                         polgármester 


